
 

 

CDA Harderwijk-Hierden 

Schriftelijke vragen over AZC 

 

Sinds oktober 2018 is de benutting van de capaciteit van het AZC in Harderwijk verhoogd naar het 

maximale aantal van 800 mensen. Op het AZC zijn er naast de mensen die hebben moeten vluchten 

voor oorlog in hun land of risico’s van het regime van hun land, ook mensen die om economische 

redenen naar Nederland gekomen zijn. Daarnaast zijn er ook mensen die eerder in een ander land 

dan Nederland asiel hebben aangevraagd. Deze laatste groep noemen we de zgn. “Dubliners”. 

Deze twee groepen mensen die, naast de reguliere vluchtelingen, ook in het AZC verblijven, zullen 

worden teruggestuurd naar het land van herkomst c.q. naar het land waar zij hun eerste asielaanvraag 

hebben ingediend. Omdat de procedure om deze mensen terug te sturen veel te lang duurt, worden 

de echte vluchtelingen geconfronteerd met overlast, onveiligheid en andere nadelige aspecten, zoals 

een aanzienlijk langer verblijf in het AZC dan nodig. Dit gebeurt niet alleen in Harderwijk, maar is een 

landelijk probleem. 

Tevens kent het COA het beleid dat mensen die op het AZC voor overlast zorgen voor een week of 

langer een “terreinverbod” krijgen. Dat betekent dat zij gedurende deze periode niet toegelaten 

worden tot het AZC. Dit is risicovol voor degene die een verbod opgelegd krijgt als ook voor de lokale 

samenleving. 

Het CDA heeft zorgen over het gehanteerde beleid en heeft hier de volgende vragen over: 

 

1. De procedure om economische vluchtelingen en “Dubliners” terug te sturen duurt veel te lang. 

Klopt het dat dit veroorzaakt wordt door capaciteitsproblemen bij de IND? Zijn er nog andere 

redenen te noemen?  

2. Wat vindt het college van het COA-beleid om overlastgevers een terreinverbod op te leggen? 

3. Hoe schat het college de risico’s in met het oog op de lange procedures en met het oog op het 

beleid van het COA ten aanzien van terreinverboden voor overlastgevers? 

4. Hoe kan deze situatie veranderd worden? Zijn de staatssecretaris en het COA zich bewust 

van de risico’s van deze twee zorgpunten (lange wachttijd en terreinverbod) voor deze situatie 

van de vluchtelingen in het AZC en voor de samenleving als geheel? Wat wordt hieraan 

gedaan? 

5. Is hierover reeds door het college, bij monde van de portefeuillehouder/burgemeester, met de 

verantwoordelijke staatssecretaris gesproken en zo ja, wat heeft het gesprek opgeleverd? 

6. Hoe kan de druk op de verantwoordelijke staatssecretaris verder verhoogd worden? Is de 

burgemeester bereid het voorbeeld van andere burgemeesters in den lande te volgen en geen 

genoegen te nemen met de situatie die zich nu voordoet? 
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